
Daniel Rytina, Black Twist, Irsko

Svoji stáž jsem absolvoval v malebném městě Cork, 
které leží na jihu Irska. Pobýval jsem zde po dobu 
jednoho měsíce, tedy přesněji 4 týdnů. 

Pobyt na stáži mi umožnila naše skvělá Střední 
průmyslová škola strojní a elektrotechnická a Vyšší 
odborná škola Liberec, v rámci evropského 
programu Erasmus+, který pomáhá studentům 
v lepší orientaci na pracovním trhu a také dává 
možnost získat pracovní zkušenosti v zahraničí, 
podložené světově uznávaným dokumentem, 
potvrzující pracovní zkušenosti v zahraničí, jménem 
Europass.

Firma, ve které jsem pracoval, se jmenuje Black twist a jejím majitelem je pan 
Conor Coughlan. Je to firma, která se zabývá výrobou alkoholického nápoje, 
mícháním černé kávy arabica a irské whisky.

Mojí hlavní pracovní náplní bylo navrhování a zprostředkování firemního PR a 
vytvoření webových stránek. Se vším, s čím jsem přišel, byl můj šéf velmi 
spokojen, jelikož se nebránil žádným nápadům a naopak mě v mé kreativitě 
podporoval.

Praxe mi přinesla určitě zlepšení v konverzaci a myšlení v anglickém jazyce. Mimo 
to, jsem trénoval práci v grafických programech a mimo to jsem si také ověřil své 
zkušenosti v navrhování webových stránek.

Co se týče mého ubytování a stravy, nemohu si stěžovat. Bydleli jsme u milé paní Victorie O’Dell, která se o nás 
starala jako o vlastní. Strava se zde v Irsku od té české v mnohém neliší. Čím se ale liší, je to, že tu nejsou zvyklí 
moc snídat ani obědvat, a až při večeři se pořádně nadlábnou.

Ve volném čase jsme jezdili na výlety po okolí, navštívili 
jsme Jameson Distillery, pak Atlanstký oceán v Youghal, 
Mohérské útesy a podobné. Pokud jsme nebyli na 
výletě, tak jsme s klukama trávili čas ve městě po 
obchodech a dokonce jsme si zašli i do místní hospody. 
Inu, Čechy jsou Čechy, v Irsku vás pivo vyjde v přepočtu 
asi na 120kč.

Z grantu byly zaplaceny letenky a také rodina, v níž jsme byli ubytovaní. Z toho, co nám zbylo, jsme měli 
hrazenou městskou hromadnou dopravu a další stravu. Platili jsme veškerou dopravu, ať už po městě, nebo na 
výlety. Pokud jsme chtěli nějaké dobroty navíc, než nám rodina dala, taky jsme je zaplatili penězi z grantu.

Na stáž jsem se připravoval poměrně dlouho. Pravidelně jsem docházel na přípravné semináře s paní Polákovou 
a panem Rejcem, kde jsme se přiučili trochu více angličtiny a také spoustě informací o hostitelské zemi.

Stáž se velmi povedla a já jsem opravdu rád za to, že mi bylo umožněno jet. Všechno bylo lepší, než jsem 
očekával. Lidé v Irsku jsou velmi vstřícní a laskaví. Ani nemusíte lidi okolo vás znát a i tak se na vás usmějí při 
pozdravu. Nikdo tu není netrpělivý, nevrlý ani agresivní, nebo jsme na takové lidi ani nenarazili. Životní styl 
v Irsku je mi velice blízký, protože zde si lidé s ničím nedělají zbytečně velké starosti. Jsem opravdu rád, že jsem 
mohl jet


